
 کمبود امکانات پزشکی در روستاها
آرمان ملی: ماجرای قدیمی کمبود پزشک در کشور و 
چالش هایی که از این خلأ گریبان گیر مردم شده، موضوع 
جدیدی نیست. مواجهه با صف های طولانی در مطب برخی 
پزشکان، دیدن چادرهای بیمارانی که از شهرستان های دیگر 
برای درمان به تهران آمده اند و حتی جان باختن بیماران به دلیل 
نداشتن دسترسی به پزشکان متخصص نتیجه عدم دسترسی 
عادلانه مردم در نقاط مختلف کشور به پزشک است. با وجود 
همه این مشکلات اما مقاومتی سخت در صنف پزشکان برای 
افزایش ظرفیت رشته های پزشکی وجود دارد. در این راستا 
جعفر راستی، نماینده مردم شبستر در گفت وگو با فارس اظهار 
کرد: متأسفانه در چند دهه اخیر در توزیع و تعداد پزشکان 
غفلت هایی صورت گرفت که باعث بروز مشکلاتی برای مردم 
شد و نبود رقابت موجب شد میان خودشان هر موضوعی را 
تصمیم گیری و آن را اجرا کنند. وی افزود: تعداد متخصصان 
در کشور باید به قدری افزایش یابد که پزشکان خودشان 
طالب طبابت در روستاها باشند. شهرستان حوزه انتخابی ما، 
شهرستان شبستر، 11 شهر دارد که دارای ۷۲ روستا است. 
در این روستاها متأسفانه امکانات پزشکی و همچنین پزشک 
متخصص وجود ندارد. حتی پزشکان عمومی هم تا ساعت 
چهارده در مراکز درمانی حضور دارند و از این ساعت به بعد اگر 
افراد دچار بیماری شوند باید کیلومترها طی کنند تا به مرکز 
شهر بروند و تحت درمان قرار گیرند. این نماینده مجلس در 
ادامه خاطرنشان کرد: در واقع نبود رقابت و پزشک متخصص 
کافی باعث افزایش هزینه ها نیز شده است. به عنوان مثال یک 
روکش دندان، ۵ تا ۶ میلیون تومان هزینه دارد. مردم با این 
مشکلات معیشتی چگونه این هزینه ها را فراهم کنند؟عضو 
کمیسیون کشاورزی، آب، منابع طبیعی و محیط زیست 
مجلس شورای اسلامی تعارض منافع را مانع افزایش ظرفیت 
پذیرش آزمون دستیاری و همچنین علت مقاومت وزارت 
بهداشت دانست و تصریح کرد: با وجود علاقه میان جوانان ما 
برای تحصیل در رشته های مختلف پزشکی، چرا برخی با ایجاد 
محدودیت، مانع ادامه تحصیل شان می شوند؟ جوانان ما عِرق به 
وطن دارند و می خواهند به مردمان شان خدمت کنند. در نتیجه 
ما باید زمینه تحصیل آنان را فراهم کنیم و مانع پیشرفت شان 
نشویم.  راستی ادامه داد: متأسفانه عده ای دوست دارند که 
این محدودیت هایی را که به مردم قائل شدند، همچنان ادامه 
دهند و انحصار و مافیای ایجاد شده میان خودشان را از بین 
نبرند. این انحصار در حوزه های دیگر همچون وکلا نیز وجود 
دارد و مجلس همواره در تلاش است که این انحصار را از بین 
ببرد. نماینده مردم در مجلس یازدهم گفت: مجلس مطالبات 
خودش را به وزیر بهداشت ابلاغ و انتقادهایی را از ایشان کرده 
است. اصل انتقاد نمایندگان به آقای عین الهی، وزیر بهداشت 
این است که به وعده های خود در حوزه های مختلف از جمله 
آمار پزشکان، مسائل طب سنتی و... عمل نکرده است. در هر 
صورت مجلس انقلابی پیگیر مسائل و مطالبات مردم است و 
ان شاءا... این مسائل به زودی حل شود.  راستی عنوان کرد: 
اگر افزایش ظرفیت پزشک متخصص صورت نگیرد، بسیاری 
از فرصت ها را در کشور از دست می دهیم. کشور مانند گذشته 
نیست که پزشک حاذق نداشته باشد و افراد ناچار باشند برای 
درمان به کشورهای دیگر سفر کنند. در حال حاضر با کمبود 
تعداد این پزشکان روبه رو هستیم و اگر بر تعداد آن ها اضافه 
شود می توانیم خدمات تخصصی را به شهر و روستاها ببریم. وی 
در پایان یادآور شد: کشور جوان، می تواند اتفاقات خوب رقم 
زند. اگر تعداد پزشکان متخصص کم باشد، در آینده که افراد 
مسن بیشتر می شود با بحران روبه رو خواهیم شد. امیدواریم این 

مشکل برطرف شود و شاهد موفقیت های جوانانمان باشیم. 

 آرمان ملی: رئیس دانشکده روانشناسی 
دانشگاه تهران به طرح مجلس برای صدور 
مجوز مشاوره روانشناسی به حوزه علمیه انتقاد 
کرد. رضا پورحسین نوشت: »جناب آقای دکتر 
قالیباف طرح تنی چند از نمایندگان مجلس 
درباره صدور مجوز خدمات روانشناسی و مشاوره 
با گرایش دینی و اسلامی توسط حوزه علمیه 
طرحی ناپخته است. لطفا نظر اساتید روانشناسی 
روسای دانشکده های روانشناسی و انجمن های 

علمی را حضورا جویا شوید.« 
  ماجرا چه بود؟

حدود دو ماه قبل طرحی مبنی بر »اصلاح 
ماده یک قانون تشکیل سازمان نظام روانشناسی 
و مشاوره کشور« در کمیسیون اجتماعی مجلس 
اعلام وصول شد تا بر اساس آن، »صلاحیت 
اعطای مجوز مشاوره با رویکرد دینی و اسلامی 
به صورت مستقل در اختیار مرکز مدیریت 
حوزه های علمیه کشور قرار گیرد«؛ طرحی که 
امضای ۶۹ نفر از نمایندگان مجلس را داشته 
و با انتقاد سازمان نظام روانشناسی، انجمن 
روانشناسی ایران و کارشناسان این حوزه مواجه 
شده است. بر اساس طرح یاد شده، یک تبصره 
ذیل ماده یک قانون تشکیل سازمان نظام 
روانشناسی و مشاوره کشور تحت عنوان »مرجع 
صدور مجوز فعالیت مشاوره ای و مراکز مشاوره 
بر اساس مبانی و ارزش های اسلامی، مراکز 
مدیریت حوزه های علمیه کشور است و آیین نامه 
اجرایی آن حداکثر ظرف مدت شش ماه پس از 
ابلاغ این قانون، توسط مرکز مدیریت حوزه های 
علمیه کشور مطابق با قوانین و مقررات مربوط به 
حوزه های علمیه کشور، تدوین و به تایید شورای 
عالی حوزه های علمیه کشور می رسد« اضافه 
خواهد شد. درحالی طرح یاد شده به امضای 
۶۹ نفر از نمایندگان مجلس رسیده است که 
سازمان نظام روانشناسی و مشاوره کشور و نیز 
انجمن روانشناسی ایران به منظور باز پس گرفتن 
این طرح به رئیس مجلس شورای اسلامی نامه 

زده اند. در بخشی از متن نامه انجمن روانشناسی 
ایران به رئیس مجلس شورای اسلامی آمده است: 
»دانشگاه ها و مراکز آموزش عالیِ مورد تایید 
وزارتین علوم و بهداشت، وظیفه تربیت نیروی 
انسانی و سازمان نظام روانشناسی و مشاوره، به 
عنوان سازمان حرفه ای روانشناسان و مشاوران 
که مصوب مجلس شورای اسلامی است وظیفه 
احراز صلاحیت و نظارت بر عملکرد شاغلان 
در این حرفه را برعهده دارند. جدا بودن مرکز 
آموزشی از سازمانی که مجوز فعالیت را صادر 
می کند، مبنای علمی و جهانی داشته و بر صحت 

و دقت امر می افزاید.« 
  بی خبر هستیم

نظام  سازمان  رئیس  حاتمی،  محمد 
این سازمان  روانشناسی و مشاوره کشور: 
در جریان این طرح نبوده و تا کنون مرکز 
پژوهش های مجلس هیچ نظری از این سازمان 
اخذ نشده است. دکتر محمد حاتمی در این 
رابطه به ایسنا گفت: ما به واسطه یکی از نهادها 
متوجه شدیم که این طرح با امضای ۶۹ نفر 
از نمایندگان مجلس تدوین شده و به مرکز 
پژوهش های مجلس ارسال شده است و در این 
میان هیچ نظری از سازمان نظام روانشناسی 
ومشاوره تاکنون توسط مرکز پژوهش های 
مجلس گرفته نشده است. حاتمی در ادامه 
سخنان خود با بیان اینکه روانشناسان و مشاوران 
حوزوی یعنی آنهایی که کارشناسی ارشد و 
دکترای روانشناسی داشته و طبق ضوابط از 
سازمان نظام روانشناسی و مشاوره کشور پروانه 
گرفته اند، جزو روانشناسان خوب ما هستند، 
تصریح کرد: اینها در دوران کرونا گروه های 
حمایتی تشکیل داده و خدمات مهمی را به مردم 
ارائه دادند. این انفکاک به نفع رشته روانشناسی 
و حوزه نیست. حاتمی افزود: حدود 1۰۰ نفر از 
اعضای سازمان روحانیونی هستند که تحصیلات 
روانشناسی در مقطع ارشد و دکترا دارند. از سوی 
دیگر سازمان کمیسیون روانشناسی و مشاوره 

در بستر فرهنگ دینی واسلامی را نیز راه اندازی 
کرده است هدف ما این است که نظیر دیگر 
کشورها رشته روانشناسی را در کشور خود بومی 
سازی کنیم و از ظرفیت حوزه علمیه برای بومی 

سازی استفاده کنیم. 
  کمیسیون روانشناسی

 و مشاوره اسلامی
کمیسیون  گذشته  سال  است  گفتنی 
روانشناسی و مشاوره اسلامی در سازمان 
نظام روانشناسی و مشاوره کشور تشکیل شد. 
کمیسیون روانشناسی و مشاوره اسلامی در 
سازمان نظام روانشناسی و مشاوره تشکیل و 
با حضور محمد حاتمی رئیس این سازمان، 
حضرت آیت ا... غروی و روحانیون روانشناس در 
سازمان نظام روانشناسی و مشاوره افتتاح شد. 
در این جلسه محمد حاتمی رئیس سازمان نظام 
روانشناسی و مشاوره کشور گفت: روانشناسی 
و مشاوره اکنون با سرمایه اجتماعی ۳۰۰ هزار 
دانشجو و ۳۷ هزار عضو رسمی سازمان در دو 
سال گذشته در متن برنامه های سلامت کشور 
نقش آفرینی کرده است. تشکیل کمیسیون 
روانشناسی و مشاوره اسلامی از دستاوردهای 
مهم سازمان است و ما مصمم هستیم که ارائه 
خدمات روانشناسی و مشاوره به مردم را بومی 

نماییم. 
  پیگیری بدون چالش موضوع

دکتر ایمانی روانشناس درباره این طرح به 
»آرمان ملی« می گوید: »این موضوع را به صورت 
صنفی پیگیری می کنیم و هر گونه دامن زدن به 
این موضوع می تواند تبعاتی داشته باشد.« وی با 
تاکید بر اینکه سعی می کنیم طرح صلاحیت اعطای 
مجوز مشاوره با رویکرد دینی و اسلامی به صورت 
مستقل در اختیار مرکز مدیریت حوزه های علمیه 
کشور را از مراجع علمی و ذی صلاح پیگیری کنیم، 
ادامه داد: هدف ما این است که موضوع بدون چالش 
و سوگیری پیش برود و تعارضاتی نسبت به آن 
مجموعه و مجموعه روانشناسی کشور ایجاد نشود. 
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a r m a n m e l i . i r

 بازنگری یارانه
از مسئولان تقاضا داریم که نسبت به پرداخت یارانه و 
دهک بندی به قشر جامعه با توجه به تورم بازنگری به عمل  آید. 
در حال حاضر با این تورم بالا و گرانی های سرسام آور قطع شدن 
یارانه بعضی از اقشار جامعه اجحاف در حق آنهاست از مسئولان 

تقاضا داریم که در پرداخت یارانه تجدید نظر کنند. 
احمدی از تهران 

مسکن ملی 
 نزدیک به ۲ سال است که برای مسکن ملی پول واریز کرده ام، 
اما پروژه هیچ گونه پیشرفتی نکرده و هرموقع مراجعه می کنیم 
کسی جوابگو نیست. از مسئولان تقاضا داریم که در تسریع 

ساخت مسکن ملی اقدامات لازم را انجام دهند. 
محمدزاده از تهران 

تحویل خودرو
در قرعه کشی خودرو برنده شدیم و پول را واریز کردیم ولی با 
وجود اینکه شش ماه از این موضوع می گذرد ولی هنوز خبری از 
خودرو نیست. از مسئولان تقاضا داریم که فکری اساسی برای این 
موضوع کنند تا بلکه هر چه سریعتر خودروها به ما تحویل داده شود. 
بنگر از تهران 

جوابیه مترو
پیرو درج مطلبی در تاریخ ۹ خرداد در مورد»شلوغی مترو« 
به اطلاع می رساند: با وجود کمبود واگن در سیستم ریلی مترو, 
سرویس دهی قطارها کماکان در شرایط قبل از کرونا و حتی 
بیشتر از آن قرار دارد که نشانگر عزم جدی شرکت در راستای 
مسئولیت اجتماعی و سلامت آحاد جامعه است. لازم به ذکر 
است با مدیریت و برنامه ریزی بهینه جداول زمانبندی, به گونه ای 
عمل شده که کوچک ترین خللی در سطح سرویس ساعات پیک 
ایجاد نگردد. شایان ذکر است آمار مسافران ورودی به ایستگاه ها 
به صورت مستمر پایش و بررسی شده و در صورت تشکیل 
کانون های جمعیتی و ازدحام مسافر, اقدامات لازم جهت اعزام 

قطارهای فوق العاده از مبادی صورت خواهد پذیرفت. 
 احسان حامد مقدم-  سرپرست مدیریت ارتباطات 
و امور بین الملل
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نگـــــره

کاهش شمار 
دستفروشان  در پایتخت

 مدیرعامل شهربان و حریم بان 
شهرداری تهران گفت: تعداد دست 
فروشان از ۳1 هزار نفر به پنج هزار و 
۸۰۰ نفر رسیده و در برنامه مقرر شده 
که این تعداد را نیز کاهش دهیم. سید 
امیر فتاحیان مدیرعامل شهربان و 
حریم بان شهرداری تهران در هشتاد 
و چهارمین جلسه شورای اسلامی 
شهر تهران در جریان بررسی گزارش 
حسابرسی شرکت شهربان و حریم بان 
شهرداری تهران با بیان اینکه عدد 
سرمایه گذاری اولیه شرکت مبلغی 
ناچیز بالغ بر ۵۸ میلیارد تومان بوده 
است، اظهار کرد: زیان انباشته شرکت 
دو هزار و ۵۰۰ درصد کاهش یافته و 
به هشت میلیارد تومان رسیده است. 
فتاحیان با تأکید بر اینکه سد معبر 
به  پر چالش ترین مسائل  از  یکی 
شمار می رود، گفت: بدون هیچ گونه 
درگیری فیزیکی و تقابل جدی با 
دست فروشان در موضوع سد معبر، 
تعداد دست فروشان از ۳1 هزار نفر 
به پنج هزار و ۸۰۰ نفر رسیده و در 
برنامه مقرر شده که این تعداد را نیز 

کاهش دهیم.

 کرونا جان 49 بیمار را گرفت
متأسفانه در طول ۲۴ ساعت، ۴۹ بیمار مبتلا 
به کووید1۹ در کشور جان خود را از دست 
دادند. مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی 
وزارت بهداشت اعلام کرد: تا کنون ۶۴ میلیون 
و ۸۲۳ هزار و ۹۸۲ نفر دُز اول، ۵۸ میلیون و 
1۹۵ هزار و ۶۴ نفر دُز دوم و ۳۰ میلیون و ۳1۲ 
هزار و ۴۷۷ نفر، دُز سوم و بالاتر واکسن کرونا 
را تزریق کرده اند و مجموع واکسن های تزریق 
شده در کشور به 1۵۳ میلیون و ۳۳1 هزار و 
۵۲۳ دُز رسید.تا 1۸ مردادماه 1۴۰1 و بر اساس 
معیارهای قطعی تشخیصی، ۲۳۴۳ بیمار جدید 
مبتلا به کووید1۹ در کشور شناسایی و ۶۹۵ نفر 
از آنها بستری شدند. مجموع بیماران کووید1۹ 
در کشور به ۷ میلیون و ۴۴۶ هزار و 1۴۴ نفر 
رسید. متأسفانه در طول ۲۴ ساعت، ۴۹ بیمار 
مبتلا به کووید1۹ در کشور جان خود را از 
دست دادند و مجموع جانباختگان این بیماری، 

به 1۴۲ هزار و ۵۶۴ نفر رسید. 

مرگ 9۳ تن در حوادث جوی
نجات  و  امداد  معاون عملیات سازمان 
جمعیت هلال احمر با تشریح تازه ترین آمارها 
از امدادرسانی هلال احمر در مناطق سیل زده 
آخرین تعداد جانباختگان حوادث ناشی از 
مداخلات جوی در کشور را ۹۳ تن اعلام کرد. 

مرتضی مرادی پور در گفت وگو با ایسنا، 
درباره آخرین وضعیت امدادرسانی در مناطق 
سیل زده اظهارکرد: از ابتدای مرداد ماه تا کنون 
شاهد وقوع حوادث ناشی از مداخلات جوی در 
۲۵ استان کشور بودیم که در همین راستا نیز 
امدادگران عملیات های مختلفی را در مناطق 

متاثر از سیل در این استان ها انجام دادند. 
وی با بیان اینکه در مجموع به ۸۴ هزار 
و ۵1۷ نفر امدادرسانی شده است، گفت: 
نیز اسکان  ۵۲1 نفر  1۲هزار و  همچنین 
اضطراری داده شدند و سه هزار و ۵۶۹ نفر 
نیز به مناطق امن منتقل شدند. تا ظهر دیروز 
شمار جانباختگان ناشی از حوادث مرتبط 
 .. با مداخلات جوی اعم از سیل، صاعقه و.
مجموعا ۹۳ نفر گزارش شده است که اجساد 
این افراد به پزشکی قانونی تحویل داده شده 
است. معاون عملیات سازمان امداد و نجات 
جمعیت هلال احمر درباره تعداد مفقودشدگان 
سیل نیز گفت: در حال حاضر شش نفر در پی 
این سیل در پنج استان کشور مفقود هستند که 
جست وجو برای یافتن آنها ادامه دارد. یک نفر 
در شهرستان پردیس استان تهران، یک نفر در 
استان خوزستان، یک نفر در استان چهارمحال 
و بختیاری، یک نفر در استان لرستان و دو نفر 

در استان مازندران همچنان مفقودند. 

روند کاهشی مراجعات بیماران 
کرونایی 

رئیس کمیته علمی کشوری مقابله با کرونا 
گفت: خوشبختانه چند روز است که میزان 
مراجعات بیماران کرونا به مراکز درمانی، روند 
کاهشی دارد و تعداد مراجعان سرپایی و بستری 
بیمارستان ها، رو به کاهش است که امیدواریم 
این روند ادامه داشته باشد و دوباره به سمت 

روزهای صفر کرونایی برویم. 
داشت:  اظهار  کریمی  سعید  دکتر   
واکسن های موجود در کاهش آمار بستری و 
مرگ و میر بیماران کووید1۹ همچنان موثر 
هستند اما به واکسن سازهای داخلی توصیه 
کرده ایم که تولید واکسن بر اساس واریانت و 
زیرواریانت های غالب کنونی را در دستور کار 
قرار دهند البته در دنیا هم تا جایی که می دانم، 
 BA. ۵ واکسن های جدید بر اساس زیرسویه
ساخته نشده و واکسن های ساخته شده بر 
اساس زیرسویه BA. 1 است و این روند باید 
همانند ساخت واکسن آنفلوآنزا شود که هر 
سال بر اساس سویه های جدید ساخته می شود. 

زمان سنجش سلامت پیش 
دبستانی ها 

رئیس سازمان آموزش و پرورش استثنایی 
با بیان اینکه بر اساس آخرین آمار تا 1۰ مرداد 
ماه، نوبت دهی برای حدود یک میلیون نوآموز 
بدو ورود به دبستان انجام و کار ارزیابی برای 
حدود ۴۹۵ هزار نفر به اتمام رسیده است 
گفت: پیش بینی ما این است که تا آخر مرداد 
و نهایتا اواسط شهریور ماه بتوانیم سنجش 
سلامت نوآموزان بدو ورود به دبستان را به اتمام 
برسانیم. حمید طریفی حسینی در گفت وگو با 
ایسنا، در توضیحی پیرامون روند انجام سنجش 
سلامت نوآموزان اظهار کرد: وقتی خانواده، 
فرزندش را در مدرسه ثبت نام می کند، از سوی 
مدیرمدرسه نوبت گیری انجام و ساعت و روز 
مراجعه به پایگاه های سنجش سلامت را به آنها 
اعلام می کند. وی افزود: مدت زمان نوبت دهی 
بر حسب شلوغی پایگاه ها متفاوت است. در 
نهایت خانواده در تاریخ مشخص شده به پایگاه  
معرفی شده مراجعه و سنجش سلامت را انجام 
می دهد. رئیس سازمان آموزش و پرورش 
استثنایی با بیان اینکه بر اساس آخرین آمار 
تا 1۰ مرداد ماه، نوبت دهی برای حدود یک 
میلیون نوآموز بدو ورود به دبستان انجام و 
کار ارزیابی برای حدود ۴۹۵ هزار نفر به اتمام 
رسیده است گفت: با درنظر گرفتن جمعیت 
حدود یک میلیون و ۵۰۰ هزار نفری کلاس 
اولی ها در سال جاری، سنجش سلامت تقریبا 

یک سوم دانش آموزان انجام شده است. 

داروی خوراکی بیماران 
SMA  وارد شد

 مدیرکل دارو و مواد تحت کنترل 
سازمان غذا و دارو از ورود دومین 
SMA به  محموله داروی بیماران 
کشور خبر داد و گفت: داروی خوراکی 
ریسدیپلام)Risdiplam( به عنوان 
تنها داروی خوراکی بیماران اس ام ای 
تامین شد. حمیدرضا اینانلو با اشاره به 
این خبر اظهار کرد: به فاصله یک هفته 
پس از ترخیص داروی تزریقی اسپینرازا 
برای بیماران SMA، دومین محموله 
داروی این بیماران با نام ریسدیپلام 
ترخیص شد.  مدیرکل داروی سازمان 
غذا و دارو خاطرنشان کرد: اقدامات 
لازم به منظور تامین داروی بیماران 
SMA  با دستور رئیس محترم جمهور 
در دستور کار سازمان غذا و دارو قرار 
دارد و محموله های بعدی نیز به مرور 

وارد کشور خواهد شد.

بیان علت قطع و یا 
خشک شدن درختان

 
عضو شورای شهر تهران گفت: 
سازمان بوستان ها و مناطق ۲۲ 
گانه شهرداری زحمات زیادی را 
متحمل  درختان  نگهداشت  در 
علت  است  لازم  اما  می شوند، 
قطع و یا خشک شدن درختان 
به مردم اطلاع داده شود. مهدی 
پیرهادی، در صحن شورای شهر با 
اشاره به گرامیداشت روز خبرنگار، 
اظهارداشت: خبرنگاران، کار سخت، 
طاقت فرسا، پر استرس و مطالبه 
گرانه ای دارند و وظیفه سختی را بر 
عهده گرفته اند.عضو شورای اسلامی 
شهر تهران با اشاره به خشک شدن 
برخی درختان در چند روز گذشته، 
یادآور شد: من موضوع را به مناطق 
جا  که  کردم  منعکس  مختلف 
دارد از مدیران مناطق تشکر کنم 
اما مردم باید دلیل خشک شدن 
هریک از این درختان را بدانند. 
وی افزود: قطع برخی از درختان 
به دلیل ساخت و ساز است که 
توجیهی ندارد و باید شهرداری 
نواحی تذکرات لازم را بدهند و 
مدیریت کنند که این درختان قطع 

و یا خشک نشوند. 

اخبار کوتاه

روی خط آرمان ملی

  آرمان ملی: معاون بهداشتی دانشگاه علوم 
پزشکی جیرفت از شناسایی ۲ نفر تبعه بیگانه 
افغان مبتلا به بیماری وبا در جنوب کرمان 
خبر داد و گفت: این افراد در شهرستان های 
رودبارجنوب و کهنوج به عنوان مسافر تردد 
داشتند که با فوریت شناسایی شدند و تحت 
درمان قرار گرفتند. دادخدا صادقی افزود: 1۴ 
تبعه بیگانه مشکوک به وبا در جنوب کرمان 
شامل 1۰ نفر در رودبار و چهار نفر در کهنوج 
مورد آزمایش قرار گرفتند. وی ادامه داد:  ۲ 
بیمار شناسایی شده مبتلا به وبا در جنوب 
کرمان از میان این ۲ گروه بودند که برخی از 
این افراد در بیمارستان های سیدالشهدای 
رودبارجنوب و 1۲فروردین کهنوج و تعدادی 
نیز به صورت قرنطینه مورد مداوا قرار گرفتند. 

معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی 
جیرفت از انجام آزمایش های افراد مشکوک 
به بیماری وبا در ۲ آزمایشگاه این شهرستان 
خبر داد و گفت: نمونه گرفته شده از افراد 
مشکوک به بیماری وبا ۲ مرحله در آزمایشگاه 
شهرستان های رودبارجنوب و کهنوج ذیل 

دانشگاه علوم پزشکی جیرفت آزمایش شده 
و در صورت نیاز در آزمایشگاه مرجع وزارت 
بهداشت نیز بررسی می شود. صادقی که 
معتقد است شناسایی بیماران مبتلا به وبا در 
جنوب کرمان در کمترین زمان ممکن توسط 
نیروهای بهداشتی این دانشگاه صورت گرفته 
گفت: نیروهای بهداشتی در شهرستان های 
رودبارجنوب و کهنوج بلافاصله پس از مطلع 
شدن از حضور اتباع بیگانه آزمایش های لازم 
را برای شناسایی افراد مبتلا به وبا انجام دادند و 
موارد مثبت را شناسایی کردند. وی ادادمه داد: 
اگر این افراد زود شناسایی نمی شدند امکان 
انتقال بیماری وبا توسط این ناقلان بیشتر 

می شد. 
تشکیل شورای سلامت

معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی 
در  سلامت  شورای  تشکیل  از  جیرفت 
کرمان  استان  جنوبی  شهرستان های 
به ویژه شهرستان های درگیر بیماری وبا در 
رودبارجنوب و کهنوج نیز خبر داد و گفت: 
بیماری وبا از طریق آب و غذای آلوده منتقل 

می شود و اطلاع رسانی های لازم در این زمینه 
از طریق مراکز بهداشتی، اداره آب و فاضلاب، 
شورای سلامت استان کرمان و شهرستان های 
جنوبی انجام شده است. صادقی از دسترسی 
افزون بر ۹۴درصد مردم ۶ شهرستان جنوبی 
استان کرمان )جیرفت، عنبرآباد، کهنوج، 
منوجان، فاریاب و قلعه گنج( و دسترسی 
۷۵درصدی مردم شهرستان رودبارجنوب به 
شبکه آب لوله کشی خبر داد و مهم ترین مشکل 
شبکه آب لوله کشی منطقه جنوب کرمان را 
فرسودگی سیستم لوله کشی و شکستگی های 

این سیستم برشمرد. 
وی نبود مستمر آب در سیستم لوله کشی 
را در برخی از مناطق جنوب کرمان یکی از 
مشکلات سیستم شبکه آب لوله کشی عنوان 
کرد و گفت: قطع  آب و پایین آمدن کیفیت 
آن باید مورد توجه مسئولان قرار گیرد. صادقی 
وضعیت آب آشامیدنی منطقه جنوب کرمان 
را به غیر از شهرستان رودبارجنوب قابل قبول 
ارزیابی و بر توجه بیشتر مسئولان به این بخش 
تاکید کرد. معاون بهداشتی دانشگاه علوم 
پزشکی جیرفت اظهارداشت: ۲۵درصد مردم 
مناطق محروم شهرستان رودبارجنوب فاقد 
آب آشامیدنی باکیفیت هستند. وی از تلاش 
متولیان از جمله استانداری کرمان، سپاه، بسیج، 
اداره آب و فاضلاب و دانشگاه علوم پزشکی 
برای برقراری شبکه آب لوله کشی در تمامی 
مناطق شهرستان رودبارجنوب خبر داد و 
گفت: عملیات کلرزنی به آب در اداره آبفای این 
شهرستان و تانکرها انجام شده تا در مناطقی که 
آب با تانکر توزیع می شود، آب با کیفیت به مردم 
ارائه شود. صادقی افزود: مناطقی از رودبارجنوب 
که فاقد سیستم لوله کشی آب هستند از طریق 

توزیع آب معدنی آبرسانی می شوند. 

 معاون علوم پزشکی جیرفت: 

 ۲ مبتلا به وبا شناسایی شدند 

اعتراض رئیس دانشکده روانشناسی دانشگاه تهران به قالیباف

  چالش نقش روحانیت در مجوز روانشناسی 


